
Protokół nr XXXVII/2021 

 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto 30 sierpnia 2021 o godz. 09:00, a zakończono o 

godz. 09:55 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dzisiejsze posiedzenie będzie się odbywać w formie 

hybrydowej, ponieważ Radny Władysław Dyna uczestniczy w posiedzeniu za pośrednictwem 

środków porozumiewania się na odległość (aplikacja Microsoft Teams). 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XXXVII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 30 sierpnia 

2021 roku. Na wstępie przywitał Radnych, Sołtysów, pana Wójta Antoniego Rumian, panią 

Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne. 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski  



Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 
Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/74/2015 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 16 listopada 2015 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat za te usługi, oraz trybu ich pobierania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/288/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 8 lipca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/138/2020 z dnia 30 

stycznia 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Michałowice i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz 

Biblioteki Publicznej Gminy Michałowice nieruchomości oznaczonej jako działka numer 

248/22, położonej w miejscowości Raciborowice, gmina Michałowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

9. Dyskusja wolne wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne odczytany porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

 Porządek obrad został przyjęty. 

 
Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 
 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokół z XXXV Sesji Rady Gminy Michałowice, 

był do wglądu i każdy mógł się z nim zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tego protokołu. 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie 

protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

 

Protokół został zatwierdzony. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/74/2015 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 16 listopada 2015 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat za te usługi, oraz trybu ich pobierania. 

 

Głos zabrał Pan Krzysztof Gryglik Zastępca Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Zanim powiem kilka słów o projekcie tej uchwały i zmianach jakie chcemy wprowadzić, to 

chciałem zgłosić autopoprawkę w § 4 przedstawionego projektu uchwały, żeby uchwała 

wchodziła z mocą obowiązująca od 1 października. To jest ten zapis, który został dopisany 

ponieważ ułatwi nam to w momencie, kiedy ta uchwała zostanie przyjęta sprawniejsze 

wyliczenie kosztów, jeśli chodzi o świadczenie tych usług opiekuńczych, więc to jest pierwsza 

rzecz, którą chciałem wprowadzić w kwestii tej uchwały. Jeśli chodzi o samą treść projektu 

uchwał na dzień dzisiejszy stawka, którą mamy za godzinę podstawowych usług 

opiekuńczych wynosi 15, 50 za godzinę i 19 złotych za specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

Zmiana, którą chcemy wprowadzić będzie podnosiła stawkę za jedną godzinę usług 

opiekuńczych do 110% minimalnego wynagrodzenia, które jest rokrocznie ogłaszane na 

podstawie rozporządzenia Rady Ministrów i z tej kwoty 15,50 na dzień dzisiejszy jest to 

kwota 20, 13 złotych, czyli 110% tej minimalnej stawki. W przypadku specjalistycznych usług 

opiekuńczych będzie to kwota z 19 złotych na 30 złotych. Zmiana wynika przede wszystkim 

wynika z faktu ponoszenia faktycznych kosztów przez gminę. Mamy coraz większy problem 

ze znalezieniem opiekunek za tą stawkę 15 złotych. Na tą chwilę płacimy za jedną godzinę 

świadczenia usługi opiekunką 20 złotych, więc można powiedzieć, że byłoby to adekwatne 



do tego co im oferujemy. Zobaczymy jak to wszystko będzie wyglądało, na tą chwilę 

proponujemy wzrost do 110% i do tej kwoty 30 złotych, jeśli chodzi o specjalistyczne usługi 

opiekuńcze. Jeśli chodzi o kolejną zmianę to jest ona w § 5 i brzmi, że niezależnie od 

ustalenia odpłatności odstępuje się od żądania zwrotu należności za usługi opiekuńcze oraz 

specjalistyczne usługi opiekuńcze realizowane w ramach zadań własnych gminy na rzecz 

osób chorych na stwardnienie rozsiane i z chorobą nowotworową, w wymiarze 2 godzin 

dziennie i na rzecz osoby, które ukończyły 100 lat życia w wymiarze 4 godzin tygodniowo. 

Ten zapis już był w przyjętej uchwale w 2015 roku, teraz po prostu jest skumulowane do 

jednego paragrafu. Odpowiadając na pytanie z komisji, emerytura dla stulatka wynosi na tą 

chwilę 4512, 41 złotych brutto. Jest wypłacana dożywotnio, czyli to wynosi jakieś 3734 

złotych netto miesięcznie. Jest to emerytura dodatkowa i co roku jest ustalana, ogłaszana w 

przypadku tych osób, które skończyły 100 lat życia i jest przyznawana automatycznie. Jeśli 

chodzi jeszcze o kolejną zmianę jest to zmiana w § 6. W przypadku śmierci świadczeniobiorcy 

oraz braku uregulowania należności za usługi opiekuńcze oraz specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami, 

zaprzestaje się dochodzenia. To nam znacznie ułatwia pracę, ponieważ w sytuacji, kiedy 

osoba, która pobierała takiego usługi opiekuńcze umrze i nie ma żadnych osób, które są w 

stanie spłacić jej należności po prostu odstępujemy dochodzenia tych należności. Dodam 

tylko jeszcze, że ta stawka, którą my proponujemy wpisuje się w stawki, które zostały 

przyjęte w naszych sąsiednich, ościennych gminach i jest jedną najniższych stawek, która 

obowiązuje za świadczenie takich usług. 

Otwarto dyskusję 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała poprawkę i projekt uchwały /załącznik 

nr 3, 4 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XIII/74/2015 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 listopada 2015 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat za te usługi, oraz trybu ich pobierania 



Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

Poprawki zostały przyjęte. 

Następnie Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVII/297/2021 z dnia 30 sierpnia 2021 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XIII/74/2015 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 listopada 2015 

r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat za te usługi, oraz trybu ich pobierania. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 



Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/288/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 8 lipca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/138/2020 z 

dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Michałowice i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Głos zabrała Pani Monika Firszt Kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 

Szanowni Państwo w związku z zastrzeżeniami wydziału nadzoru prawnego wojewody 

dotyczącymi zapisów w uchwale dotyczącej szczegółowego sposobu zakresu świadczonych 

usług w zamian za gospodarowanie odpadami, przygotowaliśmy zmianę tej uchwały. W 

uchwale tej został usunięty zapis dotyczące uzależnienia odbioru odpadów komunalnych na 

PSZOK-u od mieszkańców od uiszczenia za nie opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Mianowicie podobnie jak w przypadku odpadów odbieranych bezpośrednio sprzed posesji 

mieszkaniec, musi być zgłoszony do systemu, natomiast jeżeli będzie z takimi płatnościami 

zalegał, to musimy to wyegzekwować od niego w ramach naszej egzekucji. Natomiast 

odpady i tak muszą być w przypadku odbioru sprzed posesji odebrane, a w przypadku 

dostarczenia na PSZOK przyjęte. Drugie zastrzeżenie dotyczyło odmowy odbioru odpadów 

budowlanych z remontów oraz z inwestycji z demontażu na w PSZOK-u. Tutaj w tym zakresie 

podjęliśmy decyzję o usunięciu tego zapisu z uwagi na to, że na PSZOK-u zgodnie z 

regulaminem został wprowadzony limit odbioru odpadów budowlanych, który wynosi do 

300 kilogramów na rok z jednej nieruchomości. W pozostałym zakresie uchwała została 

podtrzymana dotyczącą opon z działalności rolniczej i gospodarczej, czyli w takim przypadku, 

jeżeli mieszkańcom nie wystarczy, tutaj nie zmieniamy tej uchwały. Pracownik PSZOK-u 

będzie upoważniony do odmowy przyjęcia takich odpadów. Proszę o pozytywne przyjęcie tej 

naszej propozycji uchwały w związku z wniesionym projektem. 

Otwarto dyskusję. 



Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały /załącznik nr 5 do 

protokołu/. 

Radna R. Browarnik: osobiście uważam, że właśnie, jeżeli odbieramy odpady od 

przedsiębiorców, którzy wykonują usługi budowlane to też powinniśmy przyjmować opony i 

opony traktorowe i osobowe i ciężarowe. W związku z tym, że to jest taka sama branża też 

jest działalność gospodarcza, więc powinniśmy wszystkich zrównać. Takie jest moje zdanie. 

Pani Kierownik: Odpady z działalności gospodarczej zgodnie z przyjętym regulaminem PSZOK 

nie będą również przyjmowane. Pracownik zatrudniony na w PSZOK-u będzie miał dostęp do 

naszego systemu gospodarowania odpadami, będzie musiał przy przyjmowaniu odpadów 

zweryfikować sobie danego mieszkańca. Natomiast mieszkaniec będzie też zobowiązany do 

podpisania takiego oświadczenia, że te odpady zostały wytworzone przez niego we własnym 

zakresie. Oczywiście w przypadku jeszcze jakichś wątpliwości, mamy też możliwość po tym 

okresie dodatkowo to weryfikować. Jeżeli by okazało się, że jednak te odpady mające 

charakter komunalny pochodzą z działalności gospodarczej i w późniejszym okresie w wyniku 

weryfikacji taka informacja to nas dotrze, na pewno będziemy podejmować odpowiednie 

środki w kierunku albo powiadomienia Urzędu Marszałkowskiego albo też znajdujące się w 

kompetencji wójta. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska dwoma głosami była za projektem 

uchwały jeden głos by wstrzymujący /załącznik nr 6 do protokołu/. 

Następnie Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVII/298/2021 z dnia 30 sierpnia 2021 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/288/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 8 lipca 2021 

r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/138/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Michałowice i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, 

Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, 

Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze 

darowizny na rzecz Biblioteki Publicznej Gminy Michałowice nieruchomości 

oznaczonej jako działka numer 248/22, położonej w miejscowości Raciborowice, 

gmina Michałowice. 

Głos zabrał Pan Wójt. 

Szanowni Państwo otrzymaliście Państwo projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przekazanie darowizny działki pod budynkiem ewentualnej przyszłej biblioteki w 

Raciborowicach. Tak jak tutaj w Michałowicach przekazaliśmy, wydzieliliśmy działkę z naszej 

działki gminnej. Działkę i przekazaliśmy bibliotece po to, żeby biblioteka już sobie 

dysponowała i budynkiem i zarządzała kawałkiem działki pod tą biblioteką. Podobnie 

również chcemy zrobić w Raciborowicach. Tam będzie pani dyrektor biblioteki występował 

do Ministerstwa Kultury o dotację na adaptację budynku dawnej stajni pod kątem w 

przyszłości biblioteki, filii biblioteki w Raciborowicach. Tamten grunt pozyskaliśmy od Agencji 

Nieruchomości Rolnych. Tak zwane stare podwórko koło kościoła w Raciborowicach i na tym 

też właśnie terenie agencja wyraziła zgodę, żebyśmy wydzielili kawałek działki pod tą 

przyszłą biblioteką i żebyśmy bibliotece przekazali po to, żeby pani dyrektor mogła właśnie 

wystąpić o współfinansowanie adaptacji tego budynku. Tam projekt mamy gotowy i teraz tak 

naprawdę pewnie w przyszłym roku pani dyrektor będzie występował o dotacje na 

rozbudowę tej biblioteki. 



Otwarto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały /załącznik nr 7 do 

protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały /załącznik nr 8 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVII/299/2021 z dnia 30 sierpnia 2021 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Biblioteki Publicznej 

Gminy Michałowice nieruchomości oznaczonej jako działka numer 248/22, położonej w 

miejscowości Raciborowice, gmina Michałowice 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

Uchwała została podjęta.  



Ad 7, 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 

rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo omówię od razu punkt 7 i punkt 8. Wysoka Rado, szanowni Radni 

chciałam wnieść autopoprawkę do wieloletniej prognozy finansowej w zakresie zimowego 

utrzymania dróg. Jeżeli chodzi o zmiany w budżecie otrzymaliśmy dofinansowanie od dotacji 

z tytułu zwrotu części wydatków za wydatki sołeckie poniesione w 2020 roku. 

Przeznaczyliśmy je na zmniejszenie deficytu. Zmieniamy zgodnie ze zmianą klasyfikacji 

budżetowej paragrafy odnośnie rozporządzenia Ministra Finansów z 2021 roku z  

29 lipca 2021 przenosimy środki w zakresie ochrony zdrowia z § 970 na 22180.  

Środki z Funduszu przeciwdziałania Covid-19 na dofinansowanie realizacji zadań związanych 

z przeciwdziałaniem Covid-19 oraz dokonujemy zmian w zakresie przeniesienia środków 

związanych z nienależnie pobranymi świadczeniami. W zakresie wydatków zarówno  

jak i wieloletniej prognozie finansowej i w budżecie dokonujemy zwiększenia dotacji w 

związku z uruchomieniem nowej linii autobusowej. Jest to kwota 198 000 zł na rok bieżący. 

Zabezpieczamy wydatki majątkowe na pozwolenia na budowę, bo mieliśmy w tym 

momencie takie covid-owe, na balon przy Szkole Podstawowej w Michałowicach. Jest ta 

kwota 7 626 zł oraz w związku z możliwością przedłużenia realizacji projektu Erasmus Plus,  

przenosimy część środków na rok 2022, zarówno w budżecie, jak i w wieloletniej prognozie 

finansowej. Pozostałe środki to są zabezpieczenia na noclegownie w zakresie zmian oraz  

zabezpieczenie wydatków na opinie biegłego do postępowań administracyjnych. Jest to 

kwota 5 000 zł, jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, to tak jak już 

wspominałam autopoprawką dokładamy możliwość organizacji przetargu na zimowe  

utrzymanie dróg. Jest to kwota około 110 000 zł  miesięcznie przewidziana na bieżący rok i 

rok przyszły. 

 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 



Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr  9,10, 11 

do protokołu/. 

R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał 

/załącznik nr 12, 13,14 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały XXXVII/300/2021 z dnia 30 sierpnia 

2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki do uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2021-2029. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 



Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXVI/296/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 8 lipca 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2021-2029 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Władysław Dyna, Jakub 

Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Marek Kozłowski 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Dyskusja wolne wnioski. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo poproszono mnie abym przypomniał 

Państwu o powszechnym spisie, który się cały czas odbywa. Część radnych i sołtysów jeszcze 

się nie spisała, więc tutaj apelujemy żebyście Państwo dali dobry przykład wszystkim 

mieszkańcom i przekazali również mieszkańcom, żeby w tym spisie uczestniczyli czy w formie 

elektronicznej, czy można bezpośrednio się spisać również tutaj w Urzędzie Gminy. To jedna 

sprawa. Druga sprawa, będzie zamknięty most w Książniczkach ze względu na remont w 

ramach tej całej inwestycji budowy ścieżki rowerowej. Wszystko się to niestety strasznie 

przedłużyło przez Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego oczywiście. W każdym razie 

przewidywanie, miało to być w czasie wakacji, zamknięcie będzie wymagało niestety dosyć 

długiego okresu, bo będzie zamknięty około dwóch miesięcy ze względów technologicznych. 



W międzyczasie prawdopodobnie będzie oddana kładka dla ruchu pieszego przynajmniej i 

rowerowego przez Dłubnię. Most zamknięty będzie prawdopodobnie od 13 września. Tam 

planujemy zrobić zmianę w komunikacji zbiorowej, a mianowicie autobus 260 będzie jechał 

od Zagórzyc, Pielgrzymowic będzie do Michałowic dojeżdżał tak jakby po starej swojej trasie 

od Pielgrzymowic, Zagórzycy i już pojedzie potem bezpośrednio do Krakowa e-7 z 

Michałowic, nie będzie dojeżdżał do Młodziejowic, nie będzie dojeżdżał do Książniczek. 

Natomiast będzie zastępcza komunikacja zorganizowana mniejszym busem z Raciborowic 

przez Kończyce, Książniczki, Zdzięsławice potem do Młodziejowic i do Michałowic tutaj 

prawdopodobnie na park and ride, tak żeby mieszkańcy mogli ewentualnie ci z Młodziejowic 

albo Książniczek, skądkolwiek albo przesiąść się w Raciborowicach do Krakowa albo tutaj w 

Michałowicach na agloekspress. Taką przewidujemy komunikację. Od dzisiaj ruszył już ten 

agloekspress. Ten autobus w szczycie co 15 minut, poza szczytem co pół godziny dojeżdża do 

ICE za Most Grunwaldzki alejami jadąc zatrzymując się w Krakowie mniej więcej na co drugim 

przystanku. Myślę, że zainteresowanie tym autobusem będzie rosło i będzie bardzo 

przydatny dla naszych mieszkańców. Kolejna sprawa to od 1-go uruchamiamy PSZOK, który 

będzie czynny od wtorku do soboty w godzinach; od wtorku do piątku od 10.00. do 18.00. 

Natomiast w soboty od 8.00. do 16.00., także myślę, że już teraz nasi mieszkańcy nie będą 

mieli powodów do narzekania, że nie mają co zrobić z segregowanymi odpadami.  

Radna R. Browarnik: Chciałabym podjąć taka kwestię, ponieważ jesteśmy po tych wszystkich 

ulewach, w których bardzo nam pomagali strażacy z OSP i mam tutaj głosy od mieszkańców, 

że należy im podziękować za naprawdę ich pracę taką ochoczą, że pomagają nam, że są z 

nami, że robią to bezpłatnie, że angażują się rezygnując ze swojego wolnego czasu, czasami 

robiąc to w czasie swojej pracy. Przeważnie robi się to w czasie gdzie są złe warunki 

pogodowe, a nasi strażacy naprawdę stają na wysokości zadania i zawsze są. Chciałabym 

właśnie tutaj, żeby mieszkańcy usłyszeli, że nasi mieszkańcy pracują ochotniczo, że nie 

pobierają żadnych opłat, że nie dostają pensji, że robią to w ramach czasu wolnego.  

Chciałabym, żeby właśnie mieszkańcy nabrali trochę szacunku do naszych strażaków, 

ponieważ często się zdarza, że strażacy w ogóle są wzywani do jakiś bzdur albo na przykład 

przywożą piasek, worki i ktoś przykładowo stojąc w drzwiach pokazuje żeby dać to tu i tu. 

Chciałam powiedzieć, że oni nam pomagają, więc jeżeli przywożą do nas takie rzeczy, to my 



wychodzimy i pomagamy im. Jeżeli na przykład pracują u nas 2-3 godziny, to warto by było 

zapytać się czy ktoś napije się kawy czy herbaty, czy możemy im w jakiś sposób pomóc bo 

zdarzają się przypadki, że na przykład ktoś potem rozjeżdża te worki i nie potrafi odłożyć 

worków, które zastawiają wodę tylko jeździ po nich samochodem, a potem jeszcze dzwoni 

się do straży, żeby je zabrała. Bardzo bym chciała, żeby spojrzeć na tych naszych strażaków, 

jak na takie dobre duchy, które pomagają nam, bo chcą, a nie muszą, prawda i żeby im za to 

podziękować. Żebyśmy darzyli ich szacunkiem i żebyśmy im potrafili wyrazić swoją 

wdzięczność.  

Radna W. Wesołowska: Mam jeszcze taki temat, to znaczy chodzi mi teraz o dobro 

mieszkańców pod kątem szczepionek, bo my się zajmujemy remontami i tym co do nas 

należy, ale jednak pod nas również podlega szkoła, polega ośrodek zdrowia jako wartość 

załóżmy naukowa, materialna i zdrowotna. Chciałbym dzisiaj podnieść taki temat bo teraz 

będą szczepione dzieci, bo już starsi się poszczepili i dalej się szczepią, kto chce. Starszy 

decyduje sam, natomiast rodzice najczęściej są jakby troszeczkę ukierunkowani wiadomo 

przez media, jedno dziecko zaszczepione, na rodzicach wymusza dlaczego drugie nie 

zaszczepione. Czy byłaby taka możliwość, żebyśmy tutaj na tym spotkaniu na sesji, bo z tego 

co wiem niektóre gminy podejmują takie uchwały, że na przykład w taki czy w inny sposób 

reagują, już nie będę sugerować niczego, natomiast mnie zrodził się taki pomysł w głowie, 

żebyśmy zatroszczyć się o nasze maluchy i nie pozwolili tak bez namysłu większego dać 

zaszczepić nasze dzieci. Dlatego, że już są w tej chwili takie zgłoszenia, na przykład w 

Niemczech, dostałam wczoraj informację,  że jest zakaz szczepienia dorosłych i dzieci 

kogokolwiek. Już lekarze udowodnili, że to jest bardzo niebezpieczne dla organizmu 

ludzkiego. Wiele innych krajów również wstrzymuje się od szczepień, a u nas idzie się całą 

parą ku szczepieniom i jeśli dorosłych chce, ma już życie za sobą, ale młodzież i dzieci, 

szczególnie teraz te małe dzieci, one będą pozbawione w ogóle możliwości zajścia w ciążę 

dziewczyna, chłopak będzie bezpłodny. Po prostu pokolenie będzie wymierało. Czy jest taka 

możliwość, żebyśmy na to spotkanie na przykład zaprosili specjalistów z tej branży i na 

spotkanie zaprosili dyrektora szkoły, który w jakiś sposób też ukierunkowuje rodziców dzieci. 

Czy my jako gmina moglibyśmy się włączyć w trosce o tych naszych mieszkańców, bo 

troszczymy się pod kątem materialnym, dróg i inwestycji, natomiast najcenniejszą wartością 

każdego z nas jest przecież zdrowie. Nie decydować w tą czy w tą stronę, absolutnie nie, bo 



to rzeczywiście każdy rodzic decyduje o swoim dziecku, ale mieć taką uporządkowaną 

informację, która by rodziców przekonała, bo z tego co ja rozmawiam z wieloma ludźmi, oni 

naprawdę nie wiedzą. Dlaczego proszę bardzo i Pana Wójta i nas wszystkich radnych o to, 

żebyśmy się wszyscy zatroszczyli o to co jest najcenniejsze dla każdego człowieka, dla 

każdego dziecka. 

Pan Wójt: Państwo, Pani Radna, Pani ma doświadczenia takie, że Pani znajomi słyszy Pani, że 

umierają po szczepieniu, a wszystkie przypadki zgonów moich znajomych i znajomych moich 

znajomych to są tych osób, które się nie zaszczepiły i też umierały w męczarniach i też albo 

wyszły z tego w bardzo ciężkim stanie, ale tylko i wyłącznie dotyczyło to osób, które się nie 

zaszczepiły. W związku z tym moglibyśmy tu stu specjalistów zaprosić i każdy będzie miał 

inne zdanie. Jedni będą mówić za, inni będą mówić przeciw. Myślę, że to jest każdego 

decyzja i niech tak zostanie. 

Pan Przewodniczący: Tutaj gmina jakieś działania akurat, wydaje mi się, że raczej 

prospołeczne, bo akcje szczepień to są raczej akcje prospołeczne. Natomiast z pewnością nie 

jest chyba temat do dyskusji na radzie. Te opinie są raczej subiektywne, natomiast każdy 

tutaj w tym przypadku kieruje się chyba zdrowym rozsądkiem i ten zdrowy rozsądek trzeba 

rozpatrywać każdorazowo osobno. Osoby, które się chcą i uważają, że powinni się 

zaszczepić, to się zaszczepią. Osoby, które się nie zaszczepiły do tej pory nie ma takiej 

sytuacji, w której byłyby zmuszane, więc myślę, że akurat powtarzanie tego, to jest dyskusja, 

która i tak nie prowadzi donikąd. Natomiast to co powiedziałem na początku raczej 

szczepienia to są działania prospołeczne i wydaje mi się, że jeżeli działamy to, każdy wie, jak 

się w takiej sytuacji zachować. 

Radna A. Bednarczyk: Czy coś wniesie ten remont mostu, myślę o tonażu, czy to nie można 

było jakoś powiązać? Czyli nie ma jakiegoś działania Zarządu Dróg Powiatu w kierunku takim, 

żeby poprawić tą infrastrukturę? 

Pan Wójt: Jeśli chodzi o tamten most takich działań nie ma, natomiast jeśli chodzi o te dwa 

pozostałe mosty w Młodziejowicach i w Michałowicach, to tutaj są takie rozważania, aby 

ewentualnie zgłosić wniosek wspólny na te chodniki, które tam są zaprojektowane. Zgłosić to 

do funduszu dróg samorządowych łącznie z remontem mostów z podniesieniem ich 



wytrzymałości ich tonażu, ale to dotyczy tych dwóch mostów. Jest na tyle czasu, żeby to 

ewentualnie przygotować. 

Radna A. Szydłowska: Panie Wójcie ja chciałam zapytać czy projekt chodnika w 

Młodziejowicach ma pozwolenie na budowę czy jest jeszcze w trakcie procedury? 

Pan Wójt: Na nasz odcinek mamy już pozwolenie. 

Ad 13. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XXXVII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 30 sierpnia 

2021. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


